
                       Motion 2016 

 

Till Naturskyddsföreningen i Dalarna       Årsstämma 24 april 2016 

 

Kontinuitetsskogsbruk som metod att närma sig det nationella miljömålet 

Levande skogar 

 

Utvärderingen av miljömålet Levande skogar konstaterar att målet inte uppnås till år 2020 

Vårt län Dalarna har idag 6,5 % skyddad skog enligt Länsstyrelsen.  

Enligt Nagoya avtalet nämndes 17 % skyddad areal.  

Svenska skogsforskare menar att 20 % skyddad skogsareal inte är tillräcklig för att på sikt 

nå och bibehålla biologisk mångfald samt de andra värden som ryms i begreppet 

Levande skogar. 

 

Statliga ekonomiska medel är i regel otillräckliga för att skapa skyddad skog i tillräcklig grad. 

Skogsnäringen gör motstånd. Hänsynen i dagens skogsbruk är bättre än gårdagens men  

troligen otillräcklig. Effekten visar sig om några årtionden. En  stor negativ faktor är 

trakthyggesbruk med kalhyggen.  

 

Kontinuitetsskogsbruk, borde vara en framkomlig väg att närma sig tillståndet Levande 
skogar. Det kan tillämpas på en stor del av skogsmarken. Med efter ståndorten varierande 
trädslag  och åldersspridning. Både Naturvårdsverket och Länsstyrelsen nämner former av 
kontinuitetsskogsbruk som  betydelsefullt att öka. Även Skogsstyrelsen lyfter fram det. 

 

Min slutsats är att olika former av formella skydd inte är en framkomlig väg att uppnå 

målet Levande skogar. Naturligtvis har skyddad skog betydelse, men löser inte 
problematiken för landets skogar. 



Naturskyddsföreningen har uppnått segrar efter lång kamp inom flera områden. Det är hög 
tid att flytta fram positionen inom skogen . Att driva på för kontinuitetsbruks former i skogen 
vore att ta steg framåt. 

 

 

Jag yrkar att: Länsförbundets stämma beslutar att styrelsen kraftfullt skall bedriva utbildning 
och opinion för kontinuitesskogsbruk.  

 

 

Motionär: Torbjörn Thalin        Borlänge 
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